
Zápis č. 03/20 ‐23 (249) 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT v Brně 

konaného 12. ledna 2021, 14:30 hodin 
prostřednictvím MS TEAMS 

 
Přítomni:  Adamczyková, Diviš, Kalina, Komendová, Kouřilová, Krouská, Lindovský, Obruča, 

Pilátová, Pořízka, Přikryl, Sedláček, Smilek, Vacula, Zahrádka. 
Omluveni:     
 
Hosté:     Repková, Veselý, Weiter. 

Program: 

1. Zahájení zasedání 
2. Informace z vedení FCH VUT v Brně 
3. Dodatek č. 1 Jednacího řádu Vědecké rady FCH VUT v Brně ‐ schvalování 
4. Různé 
 
AD 1)  
Předseda  AS  FCH  zahájil  zasedání  a  seznámil  členy  AS  se  způsobem  hlasování 
prostřednictvím MS Teams. Dotázal  se,  zda má někdo připomínky k programu; připomínky 
nebyly vzneseny, proběhlo hlasování o navrženém programu: 
Hlasování:   

  Pro:     15 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Program dnešního zasedání AS FCH byl schválen tak, jak byl navržen. 
 
Zápis  z předcházejícího  zasedání  mají  všichni  k dispozici,  připomínky  nebyly  vzneseny; 
proběhlo hlasování. 
Hlasování: 

  Pro:     15 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Zápis ze zasedání č. 248 byl schválen. 
 
AD 2)  
Předseda AS předal slovo děkanovi fakulty, prof. Weiterovi: 

‐ Covid:  Současná  opatření  dle  systému  PES  neumožňují  žádnou  výuku;  nařízení  jsou 
platná až do 22. ledna; probíhají jednání s MŠMT o případných výjimkách pro chemické 
fakulty,  nicméně  žádné  stanovisko  zatím  nebylo  vydáno.  S řediteli  ústavů  probíhá 
intenzivní  komunikace,  proběhla  analýza  stavu  výuky  na  jednotlivých  ústavech,  z níž 
vyplynulo, že je potřeba 1 ‐ 3 týdny na dokončení výuky (dle ústavů). 
Bylo  dohodnuto,  že  jako  nejlepší  řešení  se  jeví  úprava  harmonogramu  tohoto 
akademického  roku,  resp.  posunutí  počátku  letního  semestru  na  1.  březen  ‐  hlavním 
důvodem je umožnění výuky v lepších podmínkách.  
Rovněž dojde  ke  změnám  termínů  SZZ  (podobně  jako  v minulém  akademickém  roce). 
K dispozici  je návrh nového harmonogramu  ‐ děkan seznámil  členy AS s navrhovanými 
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změnami, nicméně některé termíny podléhají schválení rektorem VUT; proto bude nový 
dokument zveřejněn až po schválení.  

‐ Zavádění  systému hodnocení  akademických pracovníků  (SHAP)  ‐  zavádí  se na VUT od 
letošního roku; od zítřka by měla být zpřístupněná z úrovně VUT směrnice ‐ následovat 
bude  implementace  systému  na  fakultě.  Jedná  se  o  bodové  hodnocení  ‐  sumarizace 
výsledků;  aplikace,  kterou  VUT  vyvinulo,  čerpá  některé  údaje  z IS  Apollo,  některé  ale 
bude  třeba  doplnit,  což  s sebou  nese  jisté  administrativní  nároky.  S akademickými 
pracovníky se bude konat schůzka, kde jim bude systém podrobněji představen. 
 

Předseda AS otevřel diskuzi pro dotazy na vedení. 

Dr. Pilátová 

 Situace  bude  asi  nejhorší  v prvním  ročníku;  zápočet  získalo  280  studentů.  Reaguje 
děkan: Tato  situace  je  zřejmá  (a podobná  jako  loni), nicméně  již nyní  je  třeba počítat 
s tím,  že  do  letního  semestru  postoupí  vyšší  počet  studentů;  konkrétní  způsob 
kapacitního  zvládnutí  se  řeší.  Současně  probíhají  kontroly;  studentům,  kteří  si  neplní 
studijní povinnosti, bude ukončeno studium. 

 Platí povinnost skupin po 10 osobách?  ‐ Ne, pro tuto oblast  je kapacity 15 osob, takže 
v tomto  ohledu  není  třeba  se  obávat  navýšení  počtu  skupin.  Nicméně  platí  to,  že 
v prvním ročníku bude situace obtížná. 

 
Doc. Obruča 

 Dotázal  se,  zda existuje nějaký plán, pokud by došlo k situaci,  že by ani během února 
nebylo možné uskutečnit praktika ze zimního semestru.   Odpovídá děkan: Tuto situaci 
lze  řešit  případně  různými  způsoby  (je  to  i  názor  ředitelů),  např.  lze  je  uskutečnit  po 
skončení  letního  semestru,  v některých případech by bylo možné  i  zařadit do  rozvrhu 
v letním semestru  ‐ nad rámec předmětů v LS. Jelikož se  jedná o  laboratorní výuku,  lze 
zde uplatnit legislativní výjimku; u běžných předmětů by to možné nebylo. 
 

AD 3)  
Dodatek č. 1 Jednacího řádu VR FCH ‐ dokument byl projednán na minulém zasedání AS; byly 
provedeny typografické úpravy. Nikdo z členů AS FCH neměl další dotazy. 
Předseda AS FCH přečetl návrh usnesení:  
„AS FCH VUT v Brně schvaluje Dodatek č. 1 Jednacího  řádu Vědecké rady FCH VUT v Brně, 
jehož znění bylo projednáno na 248. Zasedání AS FCH dne 15. 12. 2020“. 
Hlasování: 

  Pro:     15 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

AS FCH VUT v Brně schvaluje Dodatek č. 1 Jednacího  řádu Vědecké rady FCH VUT v Brně, 
jehož znění bylo projednáno na 248. Zasedání AS FCH dne 15. 12. 2020. 
 
AD 4)  
Předseda AS FCH otevřel diskuzi.  
Ing. Kouřilová 

 Bude  se  v souvislosti  s pandemií  covid‐19  prodlužovat  doba  studia  studentům 
současných 4. ročníků doktorských programů? Odpovídá děkan: Již v jarní vlně epidemie 
vláda rozhodla, že všem studentům doktorského studia se prodlužuje o půl roku výplata 
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stipendií; platí  to  tedy  i pro studenty současných 4.  ročníků. O dalším prodlužování se 
zatím nejedná. 

 
Doc. Diviš 

 Na dnešním  jednání EK AS VUT  se diskutovala otázka optimalizace  různých  formulářů 
v rámci  celého  VUT;  současné  formuláře  jsou  zastaralé,  často  se multiplikují.  Z toho 
vyplynul  požadavek  na  fakulty,  aby  shromáždily  svoje  požadavky.  Doplňuje  tajemník: 
VUT  již  několik  let  uvažuje  o  elektronizaci  celého  procesu,  v současné  době  je  tato 
aktivita ještě nutnější. Určitě je vhodné stanovisko za fakultu předložit. 

 Dne  20.  ledna  proběhne  v zasedací místnosti  děkanátu  od  9:00  hodin  do  cca  11:00 
pracovní schůzka Akademického senátu. 

 
Závěrem předseda AS FCH VUT v Brně poděkoval všem za účast a připomněl termín příštího 
zasedání: 9. 2. 2021 ve 14:00 hodin. 
 
Brno, 13. 1. 2021           
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková           
 
 
 
.....................................                                                      ..………………………………………. 
   Bc. Jan Zahrádka              doc. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D. 
 Předseda SK AS FCH                  Předseda KAP AS FCH 
     
 

……………………………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 


